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Protokół Nr V/ 2008 
z V sesji Rady Gminy Nowa Słupia 

   odbytej w dniu 7 października 2008 roku  
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Nowej Słupi 

w godz. 9.20- 13.40 
 

W sesji uczestniczyło 15 radnych na 15 ogółem. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
W obradach brali udział równieŜ sołtysi gminy Nowa Słupia. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Nadto w posiedzeniu udział wzięli: 
1. Pan Wiesław Jerzy Gałka – Wójt Gminy Nowa Słupia, 
2. Pani Marzanna Jop – Skarbnik Gminy, 
3. Pani Agnieszka Popczyk-Borowiecka – Dyrektor GOK w Nowej Słupi z/s w Rudkach   
4. Pani Marta Pawelec-PędzimąŜ – Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi, 
5. Pani Alicja śycińska – główna księgowa Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi, 
6. Pani Agnieszka Widz-Ciosk – Kierownik referatu inwestycyjnego UG, 
7. Pani Danuta śebrowska – inspektor Urzędu Gminy, 
8. Pan Bartosz Szymusik – Przedsiębiorstwo Produkcyjno-Usługowo-Handlowe „BASZ” Końskie,  
9. Pan Piotr Sadłocha – przedstawiciel Stowarzyszenia – Lokalna Grupa Działania pn. 

Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej, 
10. Pan Andrzej Nowak – redaktor gazety „Echo Dnia”.  
 

Ad. pkt. 1 Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy – Pani Ewa Guz otworzyła obrady, przywitała radnych oraz 
wszystkich uczestników sesji. 
Na  podstawie  § 37  Statutu  Gminy  Nowa  Słupia  i  listy  obecności  radnych  stwierdziła  
quorum i oznajmiła, Ŝe obrady są prawomocne. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała następujący porządek obrad. 
 

Porządek obrad:  
  

1.  Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 
2.  Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
3.  Sprawozdanie Wójta Gminy z prac pomiędzy sesjami. 
4.  Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działań pomiędzy sesjami. 
5.  Podjęcie uchwał: 

• w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 rok, 
• w sprawie zmiany uchwały Nr III/20/08 Rady Gminy w Nowej Słupi z dnia 27 czerwca 

2008 roku w sprawie zaciągnięcia kredytu, 
• w sprawie prowadzenia Alternatywnych Ognisk Przedszkolnych w miejscowościach 

Nowa Słupia i Rudki, 
• w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Nowa Słupia – 

aktualizacja na lata 2008-2011 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2012-2015”, 
zawierający aktualizację „Planu Gospodarki odpadami”, 

• w sprawie uchwalenia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Nowa Słupia”, 

• w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie nieruchomości będącej w uŜytkowaniu 
Gminy Nowa Słupia, 
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• w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy w drodze przetargu nieograniczonego gruntów 
niezabudowanych stanowiących własność Gminy Nowa Słupia, 

• w sprawie przyjęcia wysokości składki członkowskiej w Lokalnej Grupie Działania – 
Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej, 

• w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 
Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi za rok 2007. 

6. Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie analizy oświadczeń   
majątkowych za 2007 rok. 

7.  Ocena imprezy „Dymarki Świętokrzyskie 2008”. 
8.  Interpelacje i zapytania radnych. 
9.  Wolne wnioski i informacje. 
10. Zamknięcie obrad. 
 

Uwag czy teŜ wniosków do powyŜszego porządku obrad nie zgłoszono. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała ww. porządek obrad pod głosowanie: 
Głosowanie: 
za – 15  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0   
W wyniku przeprowadzonego głosowania ww. porządek obrad został przyjęty. 
 

Ad. pkt. 2 Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz zadała pytanie czy są uwagi, co do treści protokołu z 
obrad poprzedniej sesji.  
Radny Pan Adam Gałka zgłosił uwagę, Ŝe w protokole brak zapisu o wypowiedzi Henryka Gąsiora 
odnośnie jego przekupstwa. 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz odnośnie tego faktu poinformowała, Ŝe jej 
wypowiedź i Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Henryka Gąsiora jest ujęta w protokole. 
Poprosiła, aby radni wszelkie wnioski odnośnie protokołu składali na piśmie trzy dni przed sesją.   
Następnie poprosiła o formalne przyjęcie protokołu Nr IV/2008 z IV sesji Rady Gminy Nowa 
Słupia odbytej w dniu 28 sierpnia 2008r. 
Głosowanie 
za – 11 
przeciw – 4 
wstrzymało się – 0   
W wyniku głosowania protokół Nr IV/2008 IV sesji Rady Gminy Nowa Słupia odbytej w dniu 28 
sierpnia 2008r został przyjęty.   

Ad. pkt. 3 Sprawozdanie Wójta Gminy z prac pomiędzy sesjami. 
 

Wójt Gminy Pan Wiesław Jerzy Gałka przedstawił informacje z prac pomiędzy sesjami, tj.                  
w okresie czasu pomiędzy 28 sierpnia  a  7 października 2008r.   
Czas ten był zdominowany zorganizowaniem trzech uroczystości w naszej gminie: 
- 31 sierpnia b.r. – DoŜynki Gminne, 
- 13, 23-24 września b.r. - Perygrynacja Obrazu Matki Boskiej Częstochowskiej,  
- 28 września b.r. - 50-lecie Gminnego Klubu Sportowego w Rudkach. 
Starostami DoŜynek była Przewodnicząca Koła Gospodyń Wiejskich w Mirocicach Pani Beata 
Zawrzykraj i rolnik specjalizujący się w hodowli ziemniaka Pan Adam Łasisz ze Starej Słupi. 
Wieńce doŜynkowe przygotowali mieszkańcy Mirocic, Huciska, Baszowic, Trzcianki, Dębniaka, 
Jeleniowa, Starej Słupi, Dębna, Włoch, Skał, Pokrzywianki, Cząstkowa, Sosnówki, Rudek, 
Serwisa i Nowej Słupi. Pierwsze miejsce w konkursie na najpiękniejszy wieniec doŜynkowy zajął 
wieniec z Dębnika, drugie równorzędne miejsce zajęły wieńce z Serwisa i Skał. Pan Wójt złoŜył 
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podziękowania tym wszystkim, którzy zaangaŜowali się w przygotowanie tak wspaniałych 
wieńcy. DoŜynkom towarzyszył takŜe konkurs na najpiękniejsze gospodarstwo agroturystyczne, 
który to konkurs wygrało gospodarstwo Pani Edyty Gadowskiej z Paprocic. Nagrodą była kosa 
spalinowa. Mszę dziękczynną odprawił Ojciec Superior Józef Niesłony ze Świętego KrzyŜa, 
koncelebrował ją ks. Proboszcz z Nowej Słupi Stanisław Prokuski i rektor kościoła na Świętym 
KrzyŜu Ojciec Karol Lipiński. Sponsorami DoŜynek było aŜ 10 firm z terenu naszej gminy: firma 
„ZRYW” Grzegorz Gąsior z Rudek,  Firma „MISTER” Ryszard i Jarosław Binkowscy z Jeziorka, 
firma „DECOR” Teresa i Zdzisław Dziółko z Serwisa, firma „ELEG” Jerzy Chrapała i Zbigniew 
Jedlikowski z Nowej Słupi, firma „ALEKS”  Alicja, Bogusław i Aleksander Niewadzi z Serwisa, 
piekarnia „OLEŃKA” Barbara, Wojciech i Stefan Mądzik z Sosnówki, firma transportowa 
Mieczysław Fijas z Nowej Słupi, firma „ANDROMET” Andrzej śebrowski ze Starej Słupi, firma 
„AUTO-KAR” Janusz Karwiński z Sosnówki, firma „METAL-CHEM” BoŜena i Maciej Aplas                
i Leszek Szymański z Rudek.  
 Obraz Matki Boskiej Częstochowskiej był przekazywany z diecezji kieleckiej do diecezji 
sandomierskiej. Przekazanie to odbyło się na Świętym KrzyŜu z udziałem ponad 10.000 wiernych, 
z udziałem kardynała Franciszka Macharskiego i kilkudziesięciu biskupów i kilkaset księŜmi. 
Zabezpieczenie logistyczne tej uroczystości było organizowane pod kierownictwem Wójta Pana 
Wiesława Jerzego Gałki. ZaangaŜowały się w to zabezpieczenie instytucje takie jak: Policja, 
Pogotowie Ratunkowe, Polski Czerwony KrzyŜ, pracownicy Urzędu Gminy, Gminny Ośrodek 
Kultury w Nowej Słupi z siedzibą w Rudkach, pracownicy Urzędu Miasta w Kielcach i Urzędu 
Gminy w Bielinach. Tej Perygrynacji towarzyszyła wystawa zdjęć archiwalnych z 1973 roku 
wykonana przez regionalistę Pana Henryka Trepkę w klasztorze na Świętym KrzyŜu oraz                   
w kościele w Nowej Słupi.   
 50-lecie Gminnego Klubu Sportowego w Rudkach zorganizował Zarząd Klubu wspólnie                
z Dyrektorem GOK Panią Agnieszką Popczyk-Borowiecką. Klub obecnie jest IV lidze, co na 
wiejską gminę jest niemałym osiągnięciem. Udział w imprezie wzięli przedstawiciele władz 
wojewódzkich sportowych i samorządowych naszego województwa świętokrzyskiego. Przy tej 
okazji została wydana monografia klubu, wręczone zostały wyróŜnienia i odznaczenia działaczom 
sportowym i zawodnikom. Jubileusz w ocenie gości (min. szefów PZPN Wojewódzkiego                     
w Kielcach) zorganizowany był na bardzo wysokim poziomie i perfekcyjnie od strony 
organizacyjnej. 
Wójt Gminy Pan Wiesław Jerzy Gałka oprócz tych wydarzeń: 
- brał udział w uroczystej sesji Sejmiku Samorządowego z okazji 10-lecia samorządu, 
- brał udział w uroczystości obchodów 70-lecia Szkolnego Schroniska MłodzieŜowego w Nowej 
Słupi, 
- na konferencji zorganizowanej przez Wojewodę Świętokrzyskiego prezentował w pokazie 
multimedialnym walory gminy Nowa Słupia, jej dorobek i plany na przyszłość, 
- 25 września br nastąpiło otwarcie filii Wydziału Komunikacji Starostwa Kieleckiego. 

Inwestycje - nastąpił intensywny czas ich wykonywania. Trwa budowa wodociągu                  
w Bartoszowinach, rozpoczęła się praca przy budowie wodociągu w Mirocicach. Ponadto został 
rozstrzygnięty przetarg na budowę wodociągu Dębno-Zagacki, Jeziorko. Podpisanie umowy                  
z wykonawcą poprzedziło w dniu 30 września spotkanie z mieszkańcami Jeziorka i Dębna.                 
W Jeziorku na spotkanie przybyło tylko 1/5 właścicieli domostw, które ujęte są w planie 
wodociągu, natomiast w Dębnie przybyło ich aŜ 90%. Na tych spotkaniach i w Jeziorku                           
i w Dębnie Pan Wójt skrótowo zaprezentował historię, która towarzyszy tej inwestycji. Teraz teŜ 
przypomniał, Ŝe ogłoszenie o przetargu nieograniczonym na wykonanie budowy wodociągu w 
miejscowości Dębno i Jeziorko ukazało się juŜ 10 listopada 2006r. Było ono podpisane przez 
ówczesnego Wójta Zdzisława Dudzica. W kilkanaście dni po tym, tj. 29 listopada 2006r. ukazało 
się kolejne ogłoszenie podpisane przez tą samą osobę juŜ o wyborze najkorzystniejszej oferty na 
budowę wodociągu wraz z przyłączami w miejscowości Dębno-Jeziorko, gm. Nowa Słupia. 
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ZwycięŜyła firma za kwotę 196.536,90 zł. Następnie 18 grudnia 2006r. ukazało się kolejne 
ogłoszenie juŜ podpisane przez obecnego Wójta Pana Wiesława Jerzego Gałkę, Ŝe niestety 
uniewaŜnia się cały ten przetarg, poniewaŜ nie jest w stanie z wykonawcą podpisać umowy, bo nie 
ma min. najwaŜniejszego dokumentu, tj. pozwolenia na budowę. Pan Wójt wyjaśnił, Ŝe miał być 
budowany wodociąg tylko w Dębnie-Berdyszów o odcinku 1342 m z 24 przyłączami. Zlecenia 
opracowania dokumentacji nie dokonał Urząd Gminy a Społeczny Komitet w Jeziorku i Dębnie. 
Dzięki temu zleceniu dokumentacja została opracowana przez firmę za kwotę 62.550 zł (Jeziorko 
zapłaciło 31.200 zł, a Dębno 31.350 zł). Pozwolenie wodno-prawne gmina uzyskała 4 stycznia 
2007r. wydane przez Starostwo Powiatowe na przejścia przez ciek wodny w miejscowości Dębno 
oraz ciek wodny w miejscowości Jeziorko, a umowa ustanowienia tego uŜytkowania pomiędzy 
Marszałkiem Województwa a Gminą była podpisana 1 marca 2007r. Wniosek o pozwolenie na 
budowę złoŜony został do Starostwa 11 lipca 2007r. tylko na Dębno-Zagacki i Jeziorko. Dla 
Dębna-Berdyszowa potrzebna jest przepompownia, która była zaprojektowana na gruncie do 
którego gmina nie miała prawa władania. Stąd, Ŝeby nie blokować Dębna-Zagacek i Jeziorka 
wniosek został złoŜony na tę część, na którą była (jak się wydawało) kompletna dokumentacja               
w dniu 11.07.2007r. 31 sierpnia 2007r. gmina została powiadomiona, Ŝe wniosek zostaje 
pozostawiony bez rozpatrzenia ze względu na niekompletność. Był on kompletowany przez Pana 
Śliza. Drugi wniosek Gmina złoŜyła 10 września 2007r. a 3 października otrzymaliśmy 
odpowiedź, Ŝe takŜe pozostaje bez rozpatrzenia ze względu na niekompletność. Trzeci wniosek            
o pozwolenie na budowę tej inwestycji złoŜony został do Starostwa Powiatowego 8 stycznia 
2008r., a 12 marca tego roku zostało udzielone Gminie Nowa Słupia pozwolenie na jej budowę. 
Pozwolenie to uprawomocniło się 26 maja tego roku. W kwietniu 2007r był sporządzony aneks na 
kolejne 6 przyłączy wodociągowych w Jeziorku. Gmina uzyskała decyzję Świętokrzyskiego 
Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach potrzebną na przejścia pod drogą wojewódzką, której teŜ 
wcześniej nie było. 27 listopada 2007r. Gmina złoŜyła wniosek o pozwolenie na budowę sieci 
wodociągowej do Świętokrzyskiego Urzędu Wojewódzkiego, gdyŜ na taką inwestycję potrzebne 
są dwa pozwolenia - jedno ze Starostwa Powiatowego, drugie z Urzędu Wojewódzkiego. 
Pozwolenie z Urzędu Wojewódzkiego gmina otrzymała 15 stycznia 2008r., a uprawomocniło się   
4 lutego bieŜącego roku. Mając juŜ kompletną dokumentację Gmina ogłosiła przetarg 28 lipca tego 
roku z terminem realizacji zadania „Budowa sieci wodociągowej wraz z przyłączami                      
w miejscowości Dębno-Zagacki, Jeziorko” do 31 października 2009r. Na miejscowość Jeziorko 
zakres robót jest następujący: sieć wodociągowa 4 km 352 m, przyłączy wodociągowych 150 
których łączna długość wynosi  2 km 312 m. Wygrała najtańsza oferta firmy „EKWOD” z Kielc za 
639.909,18 zł (w tym koszt sieci wodociągowej 348.223,39 zł, koszt przyłączy wodociągowych 
291.685, 79 zł brutto). Szacunkowy średni koszt jednego przyłącza w Jeziorku wynosi 1.944,57 
zł., a koszt 1 metra bieŜącego tego przyłącza wynosi 126,16 zł. NajdroŜsza oferta w tym przetargu 
(na wodociąg w Jeziorku) wynosiła 1.220.859,32 zł. (prawie dwukrotnie wyŜsza od wybranej).  
Na miejscowość Dębno-Zagacki zakres robót jest następujący: długość sieci wodociągowej              
816,5 m., przyłączy wodociągowych 31, których łączna długość wynosi 700 m. Przetarg wygrała 
najtańsza oferta tej samej firmy co na Jeziorko za kwotę 153.149,69 zł (w tym koszt sieci 
wodociągowej 78.523,91 zł, koszt przyłączy wodociągowych 74.625,78 zł brutto). NajdroŜsza 
oferta była dwukrotnie wyŜsza za kwotę 326.025,48 zł.  
Pan Wójt poinformował, Ŝe nie ma moŜliwości, aby wykonać przyłącze ze środków budŜetu 
gminy, bądź środków pozyskanych. Ustawowym obowiązkiem jest, aby zainteresowany 
przyłączem sam wpłacił konkretną kwotę. Są dwa sposoby wyliczania wartości przyłącza.                  
W miejscowościach Bartoszowiny, Mirocice, Jeziorko i Dębno ustalono, Ŝe przyłącza będą 
wyliczone pierwszym sposobem jako średnia wartość przyłącza jednakowa dla wszystkich. Drugi 
sposób to wartość przyłącza wyliczona z faktycznej długości z jednego metra. We wszystkich 
miejscowościach, gdzie przeprowadzany jest wodociąg a takŜe i w Jeziorku i w Dębnie podjęte 
były stosowne uchwały odnośnie jak wyliczyć wartość przyłącza oraz o przekazaniu projektu 
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budowlano-technicznego sieci wodociągowej z przyłączami dla gminy po to, aby gmina mogła 
podpisać umowę i zlecić przeprowadzenie inwestycji.  W przypadku Dębna i Jeziorka 
dofinansowanie na budowę wodociągu jest moŜliwe do 60% wartości, ale tylko sieci 
wodociągowej, bez przyłączy. MoŜemy się starać o dofinansowanie budowy wodociągu dla 
Jeziorka i Dębna maksymalnie na kwotę 256.048,38 zł i o taką kwotę złoŜony został w sierpniu br 
kompletny wniosek. Zostały takŜe złoŜone wnioski o dofinansowanie dla Mirocic i Bartoszowin. 
Kolejne prace inwestycyjne to: 
- otwarcie ofert na budowę pierwszego etapu budowy wodociągu w Jeleniowie, poniewaŜ nie 
posiadamy jeszcze kompletnej dokumentacji na cały (14 km wodociągu) Jeleniów. Pierwszy etap 
wynosi 3 km wodociągu. Jesteśmy w przededniu wyłonienia wykonawcy i podpisania umowy, 
- przygotowujemy się do rozpoczęcia inwestycji o nazwie „Budowa sieci kanalizacyjnej                       
z przyłączami w miejscowości Baszowice, Hucisko”. Najtańsza oferta brutto 1.780.159,05 zł. 
Pojawił się protest jednego z 12 oferentów i będziemy musieli się wstrzymać z jej realizacją. 
Druga w kolejności najtańsza oferta wynosi 2.395.783 zł (o prawie 600.000 zł róŜnicy). 
NajdroŜsza oferta wynosi 3.913.000,00 zł. 
- kończymy juŜ opracowanie dokumentacji technicznej na miejscowości, które nie są 
zwodociągowane: Włochy, Skały, Pokrzywianka, Stara Słupia i Nowa Słupia, 
- opracowana została dokumentacja na zabezpieczenie wody z Płucek i na kanalizację w 
miejscowości Sosnówka.  
- została uruchomiona uszkodzona studnia w Brzezinach pod Rudkami, 
- trwają prace końcowe przy modernizacji dróg gminnych Włochy, Skały i Hucisko, 
- wyłoniony został dostawca mikrobusa, dofinansowanego z PEFRON-u w kwocie 100.000,00 zł, 
a wygrała oferta za kwotę 118.602,30 zł. 
- trwają przygotowania do obchodów 145 rocznicy bitwy pod Jeziorkiem. Uroczystość ta odbędzie 
się 26 października br w Jeziorku min. przy Szkole Podstawowej w Jeziorku. 
  

Ad. pkt. 4  Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działań pomiędzy sesjami 
 

Sprawozdania dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz. Poinformowała, Ŝe w tym 
okresie reprezentowała Radę na następujących uroczystościach i spotkaniach: 
- w DoŜynkach Gminnych 2008, 
- w uroczystym rozpoczęciu roku szkolnego 2008/2009, 
- w uroczystej sesji Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego w związku z obchodami 10-lecia 
Województwa Świętokrzyskiego, 
- w dwudniowych uroczystościach pod nazwą „Korzenie Łagowa” i we Mszy Świętej w 
Orłowinach w intencji przesiedlonych mieszkańców oraz pomordowanych w Katyniu, 
- w uroczystej Mszy Świętej na Świętym KrzyŜu z okazji 10-lecia Województwa 
Świętokrzyskiego z udziałem Pani Wojewody, Marszałka Województwa Świętokrzyskiego, 
posłów, radnych róŜnych szczebli samorządu, 
- w roboczej naradzie związanej z Perygrynacją Obrazu Matki BoŜej Częstochowskiej oraz na 
Mszy Świętej na Świętym KrzyŜu rozpoczynającej nawiedzenie Obrazu M.B.Cz. w diecezji 
sandomierskiej, 
- w spotkaniu samorządowców z województwa świętokrzyskiego i diecezji sandomierskiej 
połączone ze Mszą Świętą na Świętym KrzyŜu zorganizowane przez biskupa Andrzeja Dzięgę, 
- na spotkaniu Wójtów i Przewodniczących Rad Gmin w Łagowie, załoŜycieli Lokalnej Grupy 
Działania Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej, 
- na uroczystościach związanych z Nawiedzeniem Obrazu Matki BoŜej Częstochowskiej w Nowej 
Słupi i w Rudkach, 
- na spotkaniu w ramach cyklu „W krainie świętokrzyskiego Hefajstosa” Nowosłupskie Spotkania 
Muzealne, 
- na uroczystości otwarcia filii Wydziału Komunikacji Starostwa Kieleckiego w budynku Urzędu 
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Gminy Nowa Słupia, 
- na uroczystości 50-lecia Gminnego Klubu Sportowego w Rudkach, 
- na I Powiatowym Rajdzie pod hasłem „Turystyka nie tylko dla przewodnika” w Nowej Słupi na 
Piecowisku, 
- na dwóch zebraniach wiejskich w miejscowości Jeziorko i Dębno, 
- w uroczystości obchodów 70-lecia Szkolnego Schroniska MłodzieŜowego w Nowej Słupi, 
- w uroczystości obchodów 100-lecia PTTK zorganizowanej w Centrum Edukacyjnym                         
w Milanowskiej Wólce, gm. Nowa Słupia. 
Poza tym wraz z Panem Wójtem przygotowywała materiały na dzisiejszą sesję oraz w kaŜdą środę 
pełniła dyŜury w urzędzie gminy. 
 

Ad. pkt. 5  Podjęcie uchwał 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz poinformowała, Ŝe wszystkie projekty uchwał 
omawiane były na połączonych komisjach Rady Gminy. 

• w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 rok  
 

Skarbnik Gminy Pani Marzanna Jop dokonała wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały. 
Wyjaśniła jakie i z jakiego powodu wprowadzono zmiany w budŜecie. Omówiła poszczególne 
załączniki do projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008r.   
Pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Piasecki odczytał projekt uchwały Nr V/36/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r. w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 
rok. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 14 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk Gąsior,           
P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski, P. Leszek 
Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał Piasecki, P. Jerzy 
Roman  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 1 radny P. Zenobiusz Nowiński    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr V/36/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r 
została przyjęta 14 głosami za.   

 

• w sprawie zmiany uchwały Nr III/20/08 Rady Gminy w Nowej Słupi z dnia 27 czerwca 
2008r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 

 

Wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały dokonała Skarbnik Gminy P. Marzanna Jop. 
Radny Pan Adam Gałka nawiązując do krąŜących ongiś informacji, Ŝe gmina jest tak zadłuŜona Ŝe 
miała się zawalić, zadał pytanie, czy jak Rada podejmie tą uchwałę, to cyt: „gmina będzie szła do 
przodu, czy juŜ teraz będzie się walić” . 
Do powyŜszego wystąpienia odniosła się Skarbnik Gminy P. Marzanna Jop. Poinformowała, Ŝe o 
kwocie kredytu radni zadecydowali w grudniu ubiegłego roku podejmując uchwałę w sprawie 
uchwalenia budŜetu gminy na 2008r. Od tej pory kwota kredytu nie zwiększyła się, a wręcz 
przeciwnie – została zmniejszona w trakcie tego roku budŜetowego o 50.000 zł. Niniejsza uchwała 
przesuwa tylko kwoty kredytu między poszczególnymi zadaniami.  
Przewodniczący Rady Gminy Pani Ewa Guz przypomniała, Ŝe w grudniu ubiegłego roku budŜet 
gminy na 2008r. został uchwalony 14 głosami za przy jednym głosie wstrzymującym się. 
Następnie zwróciła się do radnego Pana Adama Gałki z zapytaniem czy nie rozumie, Ŝe 
przedmiotowa uchwała nie zwiększa kredytu, a tylko wprowadza zmiany w poszczególnych 
zadaniach inwestycyjnych. 
Innych pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr V/37/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r. w sprawie zmiany uchwały Nr III/20/08 Rady 
Gminy w Nowej Słupi z dnia 27 czerwca 2008r. w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały  
Głosowanie: 
za – 15 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk Gąsior,           
P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski, P. Leszek 
Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Zenobiusz Nowiński, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik,            
P. Rafał Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr V/37/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r 
została przyjęta jednogłośnie.   

 

• w sprawie prowadzenia Alternatywnych Ognisk Przedszkolnych w miejscowościach 
Nowa Słupia i Rudki 

Wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały dokonała Dyrektor Gminnego Ośrodka Kultury w 
Nowej Słupi z siedzibą w Rudkach Pani Agnieszka Popczyk-Borowiecka. Poinformowała, Ŝe na 
terenie gminy do końca sierpnia br. działały dwa Alternatywne Ogniska Przedszkolne działające 
przy Gminnym Ośrodku Kultury w Nowej Słupi z siedzibą w Rudkach prowadzone przez WyŜszą 
Szkołę Ekonomii, Turystyki i Nauk Społecznych w Kielcach w ramach projektu LOGOPEDICUS. 
Jak się okazało w sierpniu br. szkoła ta nie dostała dofinansowania ze środków UE na powyŜszy 
projekt. W związku z tym, odbyła z Przewodniczącą komisji oświaty, kultury, zdrowia i porządku 
publicznego Panią Ewą Pastuszyńską oraz Panami radnymi: Gąsiorem i Marcem dwa spotkania w 
miejscowościach Nowa Słupia i w Rudkach. Na spotkanie to przybyły osoby, które były 
zainteresowane posyłać swoje dzieci do tych przedszkoli. Rodzice tych dzieci na spotkaniach 
zobowiązali się pomóc finansowo gminie w dalszym utrzymaniu tych ognisk przedszkolnych. 
Będą oni wpłacać miesięcznie opłatę w kwocie 40 zł za kaŜde dziecko na częściowe 
wynagrodzenie dla nauczyciela. 
Ogniska te będą istniały 5 dni w tygodniu (od poniedziałku do piątku) od godziny 7.30 do godz. 
13.30. Dofinansowanie rodziców nie pozwoli na całkowite pokrycie kosztów związanych z 
zatrudnianiem nauczyciela i dlatego gmina będzie musiała dofinansować oba ogniska w wysokości 
1.300 zł miesięcznie. Jeśli ogniska te rozpoczną swą działalność od 15 października br, to 
dofinansowanie gminy do końca tego roku wyniesie 3.250,00 zł. 
Pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Piasecki odczytał projekt uchwały Nr V/38/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r. w sprawie prowadzenia Alternatywnych Ognisk 
Przedszkolnych w miejscowościach Nowa Słupia i Rudki. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały  
Głosowanie: 
za – 15 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk Gąsior,           
P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski, P. Leszek 
Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Zenobiusz Nowiński, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik,            
P. Rafał Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr V/38/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r 
została przyjęta jednogłośnie.   
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• w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony Środowiska dla Gminy Nowa Słupia – 
aktualizacja na lata 2008-2011 z uwzględnieniem perspektywy na lata 2012-2015”, 
zawierający aktualizację „Planu Gospodarki odpadami” 

 

Radny Pan Adam Gałka zadał pytanie, czy program ten zawiera w sobie zasady gospodarki 
odpadami, tj. ich utylizacji. 
Odpowiedzi twierdzącej udzielił Pan Bartosz Szymusik z Przedsiębiorstwa Produkcyjno-
Usługowo-Handlowego „BASZ” Końskie, autor niniejszego programu. Poinformował o problemie 
recyklingu w naszym województwie i w całym kraju. W swej wypowiedzi nawiązał takŜe do zasad 
pozbywania się odpadów niebezpiecznych. 
Innych pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr V/39/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r. w sprawie uchwalenia „Programu Ochrony 
Środowiska dla Gminy Nowa Słupia – aktualizacja na lata 2008-2011 z uwzględnieniem 
perspektywy na lata 2012-2015”, zawierający aktualizację „Planu Gospodarki odpadami”. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 15 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk Gąsior,           
P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski, P. Leszek 
Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Zenobiusz Nowiński, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik,            
P. Rafał Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr V/39/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r 
została przyjęta jednogłośnie.   

 

• w sprawie uchwalenia „Programu usuwania wyrobów zawierających azbest z terenu 
Gminy Nowa Słupia”, 

 

Pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Piasecki odczytał projekt uchwały Nr V/40/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r. w sprawie uchwalenia „Programu usuwania 
wyrobów zawierających azbest z terenu Gminy Nowa Słupia”. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 15 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk Gąsior,           
P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski, P. Leszek 
Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Zenobiusz Nowiński, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik,            
P. Rafał Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr V/40/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r 
została przyjęta jednogłośnie.   

 

W tym miejscu obrad sołtys sołectwa Rudki Pan Michał Warchalewski poprosił Przewodniczącą 
Rady Gminy o udostępnienie tych programów równieŜ sołtysom. 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz poinformowała, Ŝe materiały te po ich podpisaniu 
staną się ogólnie dostępne. Następnie przywitała przybyłego na sesję o godz. 10.45 Pana Piotra 
Sadłochę - przedstawiciela Stowarzyszenia „Lokalna Grupa Działania pn. Stowarzyszenie 
Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej”. 
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• w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie nieruchomości będącej w uŜytkowaniu 
Gminy Nowa Słupia 

 

Pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr V/41/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r. w sprawie wyraŜenia zgody na wydzierŜawienie 
nieruchomości będącej w uŜytkowaniu Gminy Nowa Słupia. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 15 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk Gąsior,           
P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski, P. Leszek 
Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Zenobiusz Nowiński, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik,            
P. Rafał Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr V/41/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r 
została przyjęta jednogłośnie.   
 

• w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy w drodze przetargu nieograniczonego gruntów 
niezabudowanych stanowiących własność Gminy Nowa Słupia 

 

Radny Pan Adam Gałka poinformował, Ŝe na posiedzeniu wspólnym komisji wstrzymał się od 
pozytywnej opinii tego projektu uchwały, poniewaŜ działka ta sąsiaduje z kompleksem szkolnym 
w Nowej Słupi przy ulicy Szkolnej. Nie jest przekonany co do konieczności sprzedaŜy tego 
gruntu, trzeba się z tym wstrzymać. Dlatego teŜ będzie głosował przeciw podjęcia tej uchwały. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński uwaŜał, Ŝe sprzedaŜ tej działki nie jest wskazana. Terenów pod 
budowę bloku mieszkalnego na terenie gminy jest znacznie więcej. Dlatego będzie głosował 
przeciw podjęciu tej uchwały. 
Radna Pani Ewa Pastuszyńska poinformowała, Ŝe na połączonych komisjach wstrzymała się od 
głosu w sprawie wydania pozytywnej opinii przedmiotowej uchwały, poniewaŜ teren ten w 
przyszłości moŜe okazać się potrzebny gminie. JuŜ kiedyś sprzedano działki, które dziś bardzo są 
gminie potrzebne. Nie mamy moŜliwości zastrzec sobie, Ŝe sprzedajemy tę działkę tylko                      
i wyłącznie pod budowę bloku mieszkalnego. Dlatego dziś teŜ się wstrzyma od głosu w trakcie 
głosowania nad przyjęciem tej uchwały. 
Radny Pan Jerzy Domański równieŜ poinformował, Ŝe wstrzyma się od głosu, poniewaŜ uwaŜa, Ŝe 
działka ta w przyszłości na jakiś cel się przyda.  
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz wyjaśniła, Ŝe działka ta nie koliduje w rozwoju 
terenów podymarkowskich czy przyszkolnych. Wręcz odwrotnie – jeśli zostanie tam wybudowany 
blok mieszkalny, będzie to miejsce atrakcyjne, które będzie zachęcać młodych ludzi do pozostania 
w naszej gminie. Nadmieniła, Ŝe Wójtowie Morawica i Sitkówka-Nowiny otrzymali nagrodę pn. 
„Złota Kielnia” za sprzyjanie rozwoju budownictwa indywidualnego jak równieŜ rozwoju 
budownictwa pod sprzedaŜ. Stwierdziła, Ŝe u nas takŜe są potrzeby rozwoju budownictwa. Gmina 
nasza staje się bardzo atrakcyjna turystycznie. Wiele osób zamieszkałoby w naszej gminie, gdyby 
była moŜliwość zakupu mieszkania. Dlatego uwaŜa, Ŝe podjęcie tej uchwały będzie wyjściem 
naprzeciw potencjalnym inwestorom chcącym nam stworzyć lepsze warunki mieszkalne. 
Radny Pan Jan Marzec – przewodniczący komisji gospodarki mieszkaniowej i komunalnej 
poinformował, Ŝe zna problem braku mieszkań. Jest 40 podań o przydział mieszkania. W Rudkach 
95% mieszkań jest juŜ wykupionych na własność. Brak jest nowych mieszkań. Inwestor 
wychodząc naprzeciw oczekiwaniom mieszkańców tej gminy chce wybudować wielorodzinny 
budynek mieszkalny. I to się chwali. My, jako Rada Gminy musimy dać moŜliwość zakupu działki 
pod taką inwestycję.  Dlatego teŜ będzie głosował za przyjęciem tej uchwały. 
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior stwierdził, Ŝe działka ta przeznaczona 
rzekomo pod budowę tego bloku nie koliduje w niczym z sąsiednim terenem. Zasadne nawet jest, 
aby powstał obok juŜ istniejącego bloku mieszkalnego drugi taki blok. Będzie dla nich tylko jedna 
kotłownia, co ograniczy emisję zanieczyszczeń do atmosfery oraz zmniejszy koszty jej 
utrzymania. Dlatego teŜ będzie głosował za podjęciem tej uchwały. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński stwierdził, Ŝe przyjdzie inny gospodarz gminy, będzie miał inną 
wizję rozwoju gminy i działka ta moŜe być przeznaczona na inne cele. Dodał, Ŝe rozumie intencje 
tych panów (inwestora), nie dopatruje się tutaj Ŝadnego złego działania w tym kierunku i uznaje, 
Ŝe powinniśmy na ich prośbę wyznaczyć jakiś teren w Planie Zagospodarowania Przestrzennego 
Nowej Słupi, gdzie mogliby wybudować ten budynek pod wynajem mieszkań. Natomiast uznaje, 
Ŝe działka określona w niniejszej uchwale nie jest miejscem dogodnym na taką inwestycję, 
głównie ze względu na sąsiedztwo z kompleksem szkolnym.   
Innych pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Piasecki odczytał projekt uchwały Nr V/42/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r. w sprawie przeznaczenia do sprzedaŜy w drodze 
przetargu nieograniczonego gruntów niezabudowanych stanowiących własność Gminy Nowa 
Słupia. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 11 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Henryk Gąsior, P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński,            
P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski, P. Leszek Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Kazimierz 
Pawlik, P. Rafał Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 2 radnych: P. Adam Gałka, P. Zenobiusz Nowiński 
wstrzymało się – 2 radnych: P. Jerzy Domański, P. Ewa Pastuszyńska     
 

W wyniku głosowania uchwała Nr V/42/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r 
została przyjęta 11 głosami za.   
 

• w sprawie przyjęcia wysokości składki członkowskiej w Lokalnej Grupie Działania – 
Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej  (WYCOFANA) 

 

Pan Piotr Sadłocha - przedstawiciel Stowarzyszenia „Lokalna Grupa Działania pn. Stowarzyszenie 
Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej” zaproszony na obrady w związku z prośbą radnych, poinformował 
co Stowarzyszenie zdołało dla Gminy Nowa Słupia wypracować. Zakończony został projekt ze 
schematu II PilotaŜowego Programu Leader+, w ramach którego zostało zaprojektowane dla 
Nowej Słupi centrum kulturowo-archeologiczne na terenach w pobliŜu figury „Emeryka” oraz 
kompleks rekreacyjno-sportowy w Rudkach. Koszt dokumentacji tych dwóch inwestycji wynosił 
około 160.000 zł. Oprócz tego, Stowarzyszenie przygotowało dla Gminy Nowa Słupia 
dokumentację techniczną na inwestycje wspólne z gminą Łagów, tj. na stację uzdatniania wody          
w Zamkowej Woli (koszt tej dokumentacji wyniósł ok. 190.000 zł) oraz szlak turystyczny między 
Jaskinią Zbójecką Zbója Madeja w Łagowie a „Emerykiem” w Nowej Słupi (koszt inwestycji 
kilkanaście tys. zł). Stowarzyszenie wykonało szereg działań promocyjnych, dofinansowało 
zeszłoroczne Dymarki Świętokrzyskie, wydało folder promujący obszar gminy Nowa Słupia                   
i Łagów przetłumaczony na 3 języki: polski, angielski i niemiecki, nawiązało kontakt z Irlandią. 
Pozyskane przez Stowarzyszenie pieniądze wpłyną do nich w miesiącu październiku br. Kredyt, 
jaki poręczyła gmina Nowa Słupia zostanie przez Stowarzyszenie spłacony. 
Nawiązał takŜe do spraw bieŜących Stowarzyszenia. W nawiązaniu do niniejszego projektu 
uchwały wyjaśnił, Ŝe Rada Gminy decyduje o zamiarze podjęcia tej uchwały, choć nie musi jej 
podejmować. Z chwilą przystąpienia na podstawie uchwały Rady Gminy do Stowarzyszenia, 
Gmina przyjęła na siebie obowiązek opłacania corocznie składki członkowskiej. 
W związku z powyŜszym Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz złoŜyła wniosek, aby 



 11 

wycofać projekt niniejszej uchwały, a przegłosować tylko samą kwotę składki członkowskiej               
w Stowarzyszeniu „Lokalna Grupa Działania pn. Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej”               
w wysokości 8.000 zł rocznie. Radni nie składali Ŝadnych protestów, w związku z tym 
Przewodnicząca Rady Gminy poddała swój wniosek pod głosowanie W wyniku 
przeprowadzonego głosowania powyŜszy wniosek został przyjęty 15 głosami za (jednogłośnie). 
 

W tym miejscu obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz ogłosiła przerwę w obradach 
trwającą w godz. 11.25 – 11.50. 
 

•  w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Samodzielnego Publicznego 
Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi za rok 2007. 

 

Wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały dokonała główna księgowa Samodzielnego 
Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi Pani Alicja śycińska. 
Zreferowała przedłoŜone radnym sprawozdanie finansowe SPGZOZ w Nowej Słupi.  
Pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz poinformowała, Ŝe w dniu 3 października br. odbyło 
się posiedzenie Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Nowej Słupi, na którym została podjęta uchwała odnośnie pozytywnego 
zaopiniowania przedmiotowego sprawozdania. Odczytała treść tej uchwały. Jest to Uchwała                  
nr 1/2008 z dnia 03.10.2008r. Rady Społecznej Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi w sprawie zaopiniowania sprawozdania finansowego SPGZOZ 
w Nowej Słupi za rok 2007.  
Poinformowała takŜe, Ŝe Rada Społeczna zobowiązała Samodzielny Publiczny Gminny Zakład 
Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi do ustawowego przedkładania sprawozdania, tj. do 30 czerwca 
danego roku. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior odczytał projekt uchwały Nr V/43/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 
finansowego Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi 
za rok 2007. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 15 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk Gąsior,           
P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski, P. Leszek 
Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Zenobiusz Nowiński, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik,            
P. Rafał Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr V/43/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 7 października 2008r 
została przyjęta jednogłośnie.   
 

Ad. pkt. 6 Informacja Wójta Gminy i Przewodniczącego Rady Gminy w sprawie analizy   
oświadczeń  majątkowych za 2007 rok 

 

Wójt Gminy Pan Wiesław Jerzy Gałka oraz Przewodniczący Rady Gminy Pani Ewa Guz 
przedłoŜyli informację w sprawie dokonanej analizy złoŜonych im oświadczeń majątkowych za 
2007 rok. W informacji podkreślili, Ŝe wszystkie oświadczenia majątkowe za 2007 rok zostały 
złoŜone w ustawowym terminie. Poinformowali, jakie zostały popełnione błędy oraz zobowiązali 
składających oświadczenia majątkowe do przestrzegania zasad ich wypełniania. 
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Ad. pkt. 7  Ocena imprezy „Dymarki Świętokrzyskie 2008” 
 

Przewodniczący Rady Gminy Pani Ewa Guz poinformowała, Ŝe przedłoŜone w materiałach 
rozliczenie imprezy Dymarki Świętokrzyskie 2008 zostało na połączonych komisjach dokładnie 
zreferowane przez Dyrektora GOK - Panią Agnieszkę Popczyk-Borowiecką.   
Radny Pan Adam Gałka poinformował, Ŝe na posiedzeniu połączonych komisji zwrócił uwagę na 
wzrost kosztu imprezy w porównaniu do zeszłego roku, np. pokaz archeologiczny wzrósł o 20.000 
zł. Ponadto zadał pytanie, co to za transport prof. Bielenina w kwocie 708 zł. 
Odpowiedzi udzieliła Pani Agnieszka Popczyk-Borowiecka wyjaśniając, Ŝe to był transport 
samochodem prywatnym na trasie Kraków-Nowa Słupia i z powrotem. 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Ewa Guz podkreśliła, Ŝe owszem wzrosły koszty pokazu 
archeologicznego, ale teŜ sam pokaz był znacznie bogatszy niŜ w poprzednich latach.  
Wójt Gminy Pan Wiesław Jerzy Gałka stwierdził, Ŝe trzeba zauwaŜyć, iŜ impreza ta kosztuje duŜą 
kwotę ale starania jakie były poczynione spowodowały, Ŝe brakło tylko 25.000 zł. Najbardziej 
zasługuje na uwagę fakt, iŜ pozyskany został nowy sponsor „S.K.O-K. im. Stefczyka”, który po 
raz pierwszy w kwocie ponad 68.000 zł dofinansował Dymarki Świętokrzyskie. JuŜ nie wymienia 
innych firm sponsorujących tę imprezę. Dlatego teŜ w swoim imieniu i nie tylko, złoŜył Pani 
Dyrektor GOK-u  podziękowania za całą pracę, która spowodowała pozyskanie sponsorów,           
a zwłaszcza „S.K.O-K u. im. Stefczyka”. W przeciwnym wypadku mielibyśmy deficyt sięgający 
prawie 100.000 zł przy pogodzie nienajlepszej, zwłaszcza w sobotę. Jest to sukces, za który 
powinien ustanowić nagrodę dla Pani Dyrektor GOK i pewnie to uczyni. 
Dyrektor GOK Pani Agnieszka Popczyk-Borowiecka przedstawiła koszty dofinansowania                   
w porównaniu do przeznaczonego budŜetu na imprezę „Dymarki Świętokrzyskie” w latach 2006, 
2007 i 2008. Jest tendencja wzrostowa, jeśli chodzi o kwoty uzyskane od sponsorów oraz 
frekwencję w porównaniu do stale rosnących kosztów organizacji tej imprezy. I tak: dotacja 
przeznaczona na Dymarki z Urzędu Gminy w tym roku wyniosła 25.000 zł, w ubiegłym roku 
38.000 zł, a w 2006r. była na poziomie 70.000 zł.  
Radny Pan Ryszard Karpiński złoŜył w imieniu radnych, sołtysów i mieszkańców całej gminy 
podziękowania Pani Dyrektor GOK, Panu Wójtowi i jego pracownikom za zorganizowania tak 
wspaniałej imprezy. 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Ewa Guz poinformowała, Ŝe w ostatnich dniach otrzymała list 
od przedstawiciela delegacji z Irlandii, która uczestniczyła w Dymarkach Świętokrzyskich. Byli 
oni, jak się wyraŜają, pod ogromnym wraŜeniem tej imprezy. Pytali, czy gmina miałaby 
moŜliwość zakwaterowania grupy turystów z Irlandii. I właśnie o to chodzi, aby przez taką 
promocję naszej gminy, ściągać do niej takŜe turystów zagranicznych ZłoŜyła równieŜ 
podziękowania za sponsora strategicznego i pracę przy organizacji tej imprezy. 
Innych uwag czy teŜ zapytań do tego punktu obrad nie zgłoszono. W związku tym 
Przewodniczący Rady Gminy Pani Ewa Guz poddała pod głosowanie przyjęcie przedłoŜonego 
rozliczenia imprezy „Dymarki Świętokrzyskie 2008”. Rozliczenie to zostało przyjęte 14 głosami 
za przy jednym wstrzymującym się (radny P. Zenobiusz Nowiński). 
  

Ad. pkt. 8  Interpelacje i zapytania radnych 
 

Radny Pan Zenobiusz Nowiński zadał pytanie, czy trwają prace nad przygotowaniem Programu 
Zagospodarowania Przestrzennego. 
Radny Pan Leszek Kulpiński zaprosił zebranych na obchody 145 rocznicy bitwy pod Jeziorkiem w 
dniu 26 października 2008r., a następnie zwrócił się z prośbą o zasypanie tłuczniem ubytków w 
drodze w Jeziorku na odcinku, gdzie będą odbywać się te uroczystości.  
Radny Pan Jerzy Domański zwrócił się z prośbą o uporządkowanie terenu przy cmentarzu 
parafialnym w Dębnie (wycięcie chwastów i zarośli). 
Innych interpelacji i zapytań nie zgłoszono. 
Wójt Gminy Pan Wiesław Jerzy Gałka odnosząc się do powyŜszych interpelacji wyjaśnił, Ŝe: 
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- droga w Jeziorku zostanie poprawiona, 
- działka gminna przy cmentarzu zostanie w miarę moŜliwości uporządkowana, 
- odnośnie Planu Zagospodarowania Przestrzennego, to jest na razie zapowiedź, iŜ w gminach nie 
będą one obowiązywać. W związku z tym, nasza gmina do tej pory nie zlecała rozpoczęcia 
opracowania takiego Planu. Najprawdopodobniej będą one zastąpione Planami Miejscowymi               
i w związku z tym, byłoby nierozsądnie teraz wykładać pieniądze. Czeka na ostateczną decyzję              
w tej sprawie. 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz poinformowała, Ŝe podjęta przez Radę Gminy na 
ostatniej sesji uchwała w sprawie opłat związanych z dodatkowymi kosztami udostępniania lub 
przekształcania informacji publicznej została przez Pana Mieczysława Kędzierskiego i przez 
Gminne Koło Platformy Obywatelskiej w Nowej Słupi zaskarŜona do Wojewody 
Świętokrzyskiego. Po udzieleniu stosownych wyjaśnień Pani Wojewodzie otrzymała informację,                  
Ŝe organ nadzoru nie znalazł uzasadnionych podstaw prawnych do stwierdzenia jej niewaŜności 
„ze względu na raŜące naruszenie prawa”- jak to zarzucają skarŜący. W związku z tym 
poinformowała, Ŝe uchwała ta obowiązuje i będzie stanowić podstawę do pobierania tych opłat.  
 

Ad. pkt. 9. Wolne wnioski i informacje 
 

Sołtys sołectwa Jeziorko Pan Józef Świetlik zwrócił się z prośbą o interwencję odnośnie 
nieodpowiedniego podejścia do interesanta, arogancję i niewywiązywanie się ze swoich 
obowiązków przez pracownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej – p. Krzysztofa Kończaka. 
Pan sołtys zarzucał panu Kończakowi, Ŝe matka z dwojgiem dzieci kilkakrotnie (3 razy) była               
w GOPS-ie a Pan Krzysztof Kończak ją zlekcewaŜył i nie załatwił. Pani ta nadal nie ma 
wypłaconego zasiłku rodzinnego, choć ma numerek 180 a w banku płacą juŜ osobom z numerem 
400 i powyŜej.  
Pan sołtys Józef Świetlik poinformował takŜe, Ŝe to nie jest pierwsza osoba, która skarŜy mu się na 
pracę Pana Krzysztofa Kończaka. 
Sołtys sołectwa Sosnówka Pan Jerzy Sitek poprosił o: 
- interwencje odnośnie dokonywania regularnych (na czas) wywozów odpadów z indywidualnych 
gospodarstw, 
- wycinanie poboczy w Sosnówce.  
Ponadto złoŜył podziękowania za wykonanie odcinka drogi w Sosnówce i poprosił o zaplanowanie 
na przyszły rok wykonanie dalszego odcinka o długości 1 km. 
Sołtys sołectwa Trzcianka Pan Paweł Wiącek złoŜył podziękowania za pomoc w odzyskaniu 
działek w Trzciance przez ich byłych właścicieli. Poprosił, aby ująć w uchwale jeszcze                     
4 właścicieli, którzy dopiero teraz złoŜyli podania o zakup działek.    
Sołtys sołectwa Pokrzywianka Pan Sławomir Marzec poinformował, Ŝe kontenery na plastik są juŜ 
4 miesiące niewywoŜone z Pokrzywianki. Kilkakrotnie zgłaszał ten problem do gminy, kontenery 
są przepełnione, a firma nadal ich nie wywozi. ZłoŜył takŜe podziękowanie za wykonanie odcinka 
drogi w Pokrzywiance Górnej oraz za most na rzece Pokrzywianka. 
Sołtys sołectwa Dębno Pan Stanisław Cisłowski zgłosił, Ŝe kilka osób z jego miejscowości nie 
moŜe doczekać się pojemników plastikowych na wywóz śmieci. Nazwiska tych osób są u Pani 
Góreckiej w referacie ochrony środowiska. Interweniuje w tej sprawie, bo ciągnie się to juŜ od 
dłuŜszego czasu. Jest takŜe grupa osób, która chce wymienić pojemniki metalowe na plastikowe na 
kółkach. Osoba reprezentująca firmę wywoŜącą u nas śmieci, powiedziała rok temu na sesji, Ŝe nie 
będzie problemów z zamianą tych pojemników. Dlatego teŜ prosi o interwencję w tej sprawie. 
Sołtys sołectwa Hucisko Pan Bogusław Dziółko złoŜył podziękowania za dokończenie drogi                
w miejscowości Hucisko i prosi o wykonanie drogi łączącej dwie miejscowości: Hucisko – 
Mirocice. 
Sołtys sołectwa Rudki Pan Michał Warchalewski zwrócił się z następującymi sprawami: 
- zgłosił wniosek o ogłaszanie na stronie BIP-u projektu protokołu na trzy dni przed sesją, 
- prosił o moŜliwość zapoznania się sołtysów z materiałami dotyczącymi spraw „śmieciowych”. 
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Dobrze by było, aby materiały te zamieścić na stronie internetowej gminy, 
- zgłosił fakt, Ŝe zgodnie z informacją pracownika gminy p. Wieczorka mieszkańcy wystawili              
w umówione miejsce odpady wielkogabarytowe, a firma w ogóle nie przyjechała. Tak nie powinno 
być, bo to są stare pralki, lodówki czy inne artykuły AGD, które nie waŜą kilka kilogramów                
a kilkadziesiąt, 
- zadał pytanie czy gmina nie narusza przepisów prawa faktem, iŜ w Rudkach mieszkańcy bloków 
płacą miesięcznie za wywóz śmieci od osoby (6,20 zł), a na innych wsiach od gospodarstwa               
12,50 zł bez względu na ilość domowników, 
- zgłosił, Ŝe na odcinku od Cząstkowa do stawów oraz na Rudkach wszędzie stoją wypełnione 
kontenery z plastikiem i nikt je nie wywozi. Trzeba albo zmienić firmę, albo system usuwania tych 
plastików, 
- trzeba się zastanowić nad nowym doprowadzeniem wody do mieszkańców ul. Starachowickiej  
w Rudkach (w okolicach posesji p. Zielińskiego) ze względu na stary kolektor przechodzący przez 
działki, 
- prosi o pomoc w formie przyznania jednorazowego zasiłku dla Pani śanety Duś – wdowy po 
zmarłym tragicznie w wypadku samochodowym młodzieńcu z Rudek. Pani Duś mieszka                      
w trudnych warunkach lokalowych, nie pracuje a ma na utrzymaniu dzieci. 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz wyjaśniła, Ŝe protokół, który nie został 
przegłosowany i przyjęty nie moŜe być ogłoszony na BIP-ie. Zostanie to zrobione dopiero po jego 
przyjęciu.  
Sołtys sołectwa Nowa Słupia Pani Jadwiga Kot zwróciła się z prośbą o naprawę chodnika na                
ul. Radoszów oraz o zamontowanie ogranicznika prędkości równieŜ na ulicy Radoszów. 
Rady Pan Adam Gałka złoŜył podziękowania za wykonanie drogi w miejscowości Hucisko. 
Radny Pan Jerzy Roman złoŜył podziękowania za: 
- zakup samochodu bojowego dla OSP Włochy, 
- drogę w Skały-Włochy, 
- odcinek drogi przez wieś Skały, 
- odcinek drogi w miejscowości Włochy – Kolonia Kresy, 
- drogę w miejscowości Włochy – Kolonia Hektary, 
- za drogę dojazdową do pól. 
Wyjaśnił takŜe, na jakich zasadach zostały w jego miejscowościach przekazane działki pod 
poszerzenie dróg dojazdowych do pól (nieodpłatnie) oraz pod drogę publiczną (odpłatnie). 
Podkreślił, Ŝe od 20 lat jak był sołtysem i od 6 lat jak jest radnym, tyle nie zrobiono dla 
miejscowości Skały i Włochy jak w tym roku. Tym bardziej dziękował Wójtowi za ww. 
inwestycje. 
Sołtys sołectwa Sosnówka Pan Jerzy Sitek poprosił o przeprowadzenie rozmowy z projektantami 
kanalizacji w Sosnówce, aby poprowadzić sieć kanalizacyjną przez wszystkie działki w Sosnówce 
i zrobić tylko jedno przejście (zamiast czterech) w celu uzbrojenia drugiej części wsi Sosnówka. 
Radny Pan Henryk Gąsior złoŜył wniosek o oddelegowanie lek. med. Magdaleny Kaniewskiej na 
jeden cały dzień w tygodniu (piątek) do Ośrodka Zdrowia w Rudkach. Uzasadnił swój wniosek 
faktem, Ŝe w Rudkach jest tylko jeden lekarz ogólny przez 5 dni w tygodniu i jeden pediatra 3 dni 
w tygodniu po 4 godz. w danym dniu. Natomiast w Nowej Słupi pracuje 4 lekarzy (dwóch                     
w pełnym wymiarze czasu pracy i dwóch w trzy dni w tygodniu w godzinach popołudniowych). 
Dodatkowo jeszcze Nowa Słupia ma 3 lekarzy, którzy są mieszkańcami Nowej Słupi                           
i w godzinach zamknięcia Ośrodka Zdrowia mogą słuŜyć pomocą lekarską.  
Radna Pani Ewa Pastuszyńska (pielęgniarka Ośrodka Zdrowia w Nowej Słupi) wyjaśniła, Ŝe do 
Ośrodka Zdrowia w Rudkach jest zadeklarowanych 2500 osób, a do Nowej Słupi 6500 osób. To 
jest duŜa róŜnica, dlatego w Nowej Słupi jest więcej lekarzy.  
Radny Pan Jan Marzec poparł wniosek radnego Pana Henryka Gąsiora. Podkreślił, Ŝe jak to miło 
usłyszeć tyle podziękowań za przeprowadzone inwestycje. MoŜe Pan Wójt więcej mógłby 
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wykonać dla gminy, gdyby nie kłody rzucane mu pod nogi, którymi są te ciągłe skargi. Dodał, Ŝe 
zgoda buduje, a niezgoda rujnuje. Zaapelował do panów radnych, którzy przyczyniają się do tych 
skarg, Ŝeby zastanowili się w niektórych wypadkach, bo inaczej w złym świetle stawiamy naszą 
gminę i jej Wójta. Prosił o to, aby przestać nawzajem się szkalować i dojść wreszcie do 
porozumienia. 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz poparła wypowiedź radnego Pana Jana Marca, 
stwierdzając, Ŝe jest to rozsądny głos, gdyŜ wszyscy wciąŜ pytają czy juŜ jest lepiej w Radzie 
Gminy Nowa Słupia. Udziela odpowiedzi, Ŝe jest coraz lepiej i ma nadzieję, Ŝe będzie jeszcze 
lepiej.   
Radny Pan Zenobiusz Nowiński stwierdził, Ŝe trzy osoby zgłaszały do niego uwagi na pracę 
GOPS-u w Nowej Słupi. Ze względu na to, Ŝe osoby te nie dały mu upowaŜnienia powołania się 
na ich nazwiska, więc publicznie w tym zakresie nie występował. Teraz prosi o zajęcie się 
poruszoną sprawą.  Był zdania, Ŝe targowisko w Nowej Słupi wymaga kompleksowego 
rozwiązania. Jest to prawie dzikie targowisko, nieprzygotowane do handlu a opłaty targowe gmina 
pobiera. Poza tym przy wjeździe na to targowisko od ulicy Kieleckiej stoją pojemniki ze 
śmieciami, które w dzień targowy w wielu przypadkach są przepełnione i śmieci leŜą na zewnątrz. 
Dodał, Ŝe nie moŜna poprawiać usług opieki zdrowotnej w Rudkach kosztem pacjentów z Nowej 
Słupi. Zwrócił się takŜe do Przewodniczącej Rady Gminy Pani Ewy Guz u uwagą, iŜ nie popełnił 
błędów w oświadczeniu majątkowym wpisując „nie posiadam”, „nie jestem członkiem Rady 
Nadzorczej”.  
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz ponownie przypomniała, Ŝe wpisuje się zgodnie               
z pouczeniem zawartym w drukach oświadczeń majątkowych słowa „nie dotyczy” w sytuacji, 
kiedy dany punkt oświadczenia nie dotyczy radnego. Nie potrzebne są inne wymysły i dlatego 
prosi o dostosowanie się do pouczeń. 
Radny Pan Leszek Kulpiński takŜe uwaŜał, Ŝe nie moŜna szukać rozwiązania dla Ośrodka Zdrowia 
w Rudkach kosztem pacjentów z Ośrodka Zdrowia w Nowej Słupi.  
Natomiast radny Pan Marian Borowiecki i sołtys sołectwa Skały Pan Marian Dziółko poparli 
wniosek radnego Pana Henryka Gąsiora. 
Do powyŜszego wniosku odniosła się Dyrektor Samodzielnego Publicznego Gminnego Zakładu 
Opieki Zdrowotnej w Nowej Słupi Pani Marta Pawelec-PędzimąŜ. Wyjaśniła, Ŝe obecna obsada 
lekarska wynika z liczby pacjentów w Ośrodkach Zdrowia w Rudkach - ok. 3000, w Nowej Słupi 
ok. 6.000. Z punktu typowo organizacyjnego i dla dobra pacjentów ten wniosek nie jest dobrym 
rozwiązaniem. Lekarze niechętnie przystają na tzw. rozdrabnianie swojej pracy na kilka ośrodków. 
Na prośbę radnych zobowiązała się przeprowadzić w tym zakresie rozmowę z Panią Magdaleną 
Kaniewską, ale nic więcej nie moŜe obiecać. 
Sołtys sołectwa Rudki Pan Michał Warchalewski zaproponował, aby przesunąć Panią Kaniewską 
do Ośrodka Zdrowia w Rudkach w taki dzień, kiedy w Nowej Słupi przyjmuje czterech lekarzy, tj. 
np. w poniedziałek, wtorek, czwartek. 
Sołtys sołectwa Nowa Słupia Pani Jadwiga Kot zwróciła się z zapytaniem, kiedy rozpocznie się 
budowa obwodnicy dla Nowej Słupi. 
Radny Pan Marian Borowiecki zadał pytanie, czy i kiedy będzie wykonana droga dojazdowa do 
pól w miejscowości Serwis do posesji Pana Pepasia w stronę Pana Pastuszki. Jest ujęta w planach,            
a rok się juŜ kończy. 
Do powyŜszych wniosków i zapytań odniósł się Wójt Gminy Pan Wiesław Jerzy Gałka w sposób 
następujący: 
- zalecił Pani Dyrektor porozmawiać z Panią Kaniewską, czy nie zgodziłaby się pracować w piątki 
o trzy godziny więcej w Ośrodku Zdrowia w Rudkach, 
- jest problem z odbiorem plastików, gdyŜ nie ma moŜliwości jego zbytu. Cała Europa została 
zalana opakowaniami plastikowymi z Chin, które są tańsze od naszych, wytworzonych z 
surowców wtórnych. Dlatego nikt nie chce skupować plastiku i go przerabiać. To jest powaŜny  
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